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 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, Nackasalen kl 18.00 – 22.00 

   
 

  
 

Utses att justera Jan-Eric Jansson och Majvie Swärd 
 

 

Justeringsdatum 23 april 2018 §§ 81-89, 100-101 Paragrafer 70 - 126 
  

3 maj 2018 §§ 70-80, 90-99, 102-126 
 
 

 

Underskrifter Sekreterare  

  Liselotte Lexén 

 Ordförande  

  Lars Stenholm §§ 70-98, 100-126 

  Stefan Saläng § 99 

 Justerande  

  Jan-Eric Jansson 

  Majvie Swärd 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat §§ 81-89, 100-101 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 23 april 2018 
Anslaget sätts upp 24 april 2018 
Tid för laglighetsprövning 24 april 2018 - 15 maj 2018 
Anslaget tas ned 16 maj 2018 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat §§ 70-80, 90-99, 102-126 
 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 23 april 2018 
Anslaget sätts upp 3 maj 2018 
Tid för laglighetsprövning 3 maj 2018 - 24 maj 2018 
Anslaget tas ned 25 maj 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Oliver Rykatkin T From § 81  

Cathrin Bergenstråhle X  Eric Lindahl T  

Tobias Nässén X  Christina Rinman T From § 81  

Eva Öhbom Ekdahl X  Christof Borgström -  

Filip Wiljander X From § 81 Gun Lingberth -  

Ylva Sandström X  Monica Segerman -  

Peter Zethraeus -  Helena Söderqvist -  

Helene Skantze X  Kristiina Rittel -  

Lars Stenholm X  Lena Gatenborg -  

Sofia Fölster X From § 81  Kjell Eurén -  

Johan Hiller X From § 81  Margareta Hjelmstad N From § 81  

Vilma Mori Aguilar X  Angela Berglund N  

Pernilla Hsu Båberg X From § 81     

Richard Wendt X Tom § 99     

Lotta Riedel X     

Magnus Sjöqvist -     

Sebastian Ridderskans X     

Dominique Faymonville X From § 81     

Anders Bruhn X     

Annika Jung X     

Anna Kjellin Flory X     

Eivor Örenmark X     

Bo Bergkvist X     

Petter Larsson X     

Liberalerna (L)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström X  Gertrud Lindgren N  

Stefan Saläng X  Lena Linnerborg -  
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Louise Granath -     

Mats Granath X     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Ingmar Sahlgren N  

Hans Peters X Karin Rappsjö 
Emanuelli 

-  

Håkan Ekengren X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger N  

Lydia Liu X Birgitta Husén -  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X Ella Tegsten T  

Anita Johansson X  Pia Ellström -  

Espen Bjordal X  Carl-Magnus 
Grenninger 

-  

Helena Westerling X  Lena Rönnerstam -  

Mattias Qvarsell -  Noor Rahman Sherzad T  

Martin Hellströmer -  Ann Olsson -  

Gunnel Nyman Gräff X     

Maria Raner X     

Andreas Falk X     

Majvie Swärd X     

Erik Svanfeldt X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell X  Per Chrisander T  

Sidney Holm X  Desha Svenneborg N Tom § 96 

Louise Ollivier X From § 78 kl 
18.25 

Nina Piroth -  

Lisskulla Zayane X  Alrik Altvall -  

Roger Bydler X     

Pascal Fall X     

Ninni Lindberg X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X Jäv § 104 Shahin Malak T  

Bosse Ståldal X Jäv § 104 Staffan Waerndt -  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson -     
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Vänsterpartiet (V) 
Rolf Wasteson X  Merak Gündogan -  
Birgit Hansson X  Agneta Johansson T  
Borna S. Rowshani -     
Sverigedemokraterna (SD)      

David Bergquist X  Esa Örmä T  

Åsa Nyberg -  Vakant    
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§ 70 KFKS 2014/825-113 

Ny ledamot och ny ersättare (M) i kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Petter Larsson till ny ledamot och Angela Berglund till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 71 KFKS 2014/825-113 

Ny ersättare (MP) i kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Alrik Altvall till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 72 KFKS 2014/825-113 

Ny ledamot och ny ersättare (V) i kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Borna S Rowshani till ny ledamot och Merak Gündogan till ny 
ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 73 KFKS 2014/825-113 

 

Ny ersättare (V) i kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Agneta Johansson till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 74 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Nacka kommunfullmäktige från Merak Gündogan (V)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Merak Gündogans begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 75 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Jan-Eric Jansson och Majvie Swärd att jämte ordförandena 
justera protokollet. Justeringen äger rum den 23 april 2018 i Nackasalen och den 3 maj 
2018 kl 16.00 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 76 Dnr KFKS 2018/205 

Interpellation – frågor om utbyggnad av Nacka sjukhus 
Interpellation den 5 mars 2018 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 77 Dnr KFKS 2018/207 

Interpellation – Simhall i Boo 
Interpellation den 5 mars 2018 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 78 Dnr KFKS 2018/209 

Interpellation – Ersättningstrafik när Saltsjöbanan höjs 
upp vid Nacka station 
Interpellation den 5 mars 2018 av Erik Svanfeldt m fl (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 79 Dnr KFKS 2018/206 

Interpellation – Parkeringsplatser i nya Orminge 
centrum 
Interpellation den 5 mars 2018 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 80 Dnr KFKS 2018/208 

Interpellation – Frågor om skyddsrum vid 
tunnelbanestationerna 
Interpellation den 5 mars 2018 av Christina Ståldal m fl (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 
- - - - - 
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§ 81 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Agneta Lydig (M) som entledigats från sitt uppdrag 

Beslut 
Som ny nämndeman väljs Martin Berg, Elinshillsvägen 19, 132 48 Saltsjö-Boo. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 5 mars 2018 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 82  Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare i äldrenämnden för tiden intill 
utgången av 2018 efter Elisabeth Persson-Grip (V) som 
flyttat från kommunen 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Amanda Sandholm, Betsövägen 8, 132 30 Saltsjö-Boo. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 83 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Elisabeth Persson-Grip (V) som entledigats från sitt 
uppdrag 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 84 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden från Christer Lydig 
(M) samt val av ny ledamot och ny ersättare för tiden 
intill utgången av 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Andreas Brännström, Häckvägen 23, 132 43 Saltsjö-Boo. 
 
Som ny ersättare väljs Anna Carlsson, Boo Strandväg 14, 132 36 Saltsjö-Boo. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 85 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
styrelsen för Nacka Energi AB av Christer Lydig (M) 
samt val av ny ledamot och ny ersättare för tiden t.o.m 
ordinarie bolagsstämma 2019 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Lennart Örenmark, Lyktvägen 2, 132 43 Saltsjö-Boo. 
 
Som ny ersättare väljs Mikael Lundin, Ängsvägen 5 B, 131 41 Nacka. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
  



28 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 

§ 86 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
styrelsen för Nacka Energi Försäljnings AB av Christer 
Lydig (M) samt val av ny ledamot och ny ersättare för 
tiden t.o.m ordinarie bolagsstämma 2019 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Lennart Örenmark, Lyktvägen 2, 132 43 Saltsjö-Boo. 
 
Som ny ersättare väljs Mikael Lundin, Ängsvägen 5 B, 131 41 Nacka. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 87 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kulturnämnden av Agneta Lydig (M) samt val av ny 
ersättare för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Katarina Costa, Atlasvägen 17, 131 34 Nacka. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 88 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
natur- och trafiknämnden av Anders Bruhn (M) samt val 
av ny ersättare för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Gustav Gyll, Sätervägen 7, 132 35 Saltsjö-Boo. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 
- - - - - 
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§ 89 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny nämndeman för tiden intill utgången av 2019 
efter Björn Holmstedt (M) som entledigats från sitt 
uppdrag 

Beslut 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet justeras omedelbart. 
 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 90 Dnr KFKS 2011/293-251 

Exploateringsavtal för Morningside Marina, Erstavik 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det inte finns något underlag från kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 3 april 2018 
Exploateringsavtal med Duvnäs Fastighets AB inklusive bilagor. 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 44 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 5 mars 2018 § 43 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 

Beslut i kommunstyrelsen den 5 mars 2018 § 85 
Ärendet utgick. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 44 
Kommunstyrelsen noterade att den detaljplan som exploateringsavtalet avser inte kan antas 
förrän exploatören och SL har ingått erforderligt avtal om bullerdämpande åtgärder. 
Kommunstyrelsen bordlägger därför ärendet om exploateringsavtal i avvaktan på att sådant 
avtal mellan exploatören och SL ingås. 
Ärendet behandlas på kommunstyrelsens extra sammanträde den 5 mars 2018. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 
 
- - - - - 
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§ 91 Dnr KFKS 2010/502-214 

Detaljplan för Morningside Marina, fastigheten Erstavik 
25:38 m.fl. i Fisksätra Saltsjöbaden 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det inte finns något underlag från kommunstyrelsen. 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 3 april 2018 

 Plankarta 
 Planbeskrivning 
 Granskningsutlåtande 

Till planenhetens tjänsteskrivelse fogas karta över området samt översikt över kommunala 
beslut. 
Kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 45 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 9 februari 2018 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 6 december 2017 § 270 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 5 mars 2018 § 44 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 

Beslut i kommunstyrelsen den 5 mars 2018 § 86 
Ärendet utgick. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 45 
Kommunstyrelsen noterade att erforderliga kommunala beslut för att anta detaljplanen 
föreligger men att den inte kan antas förrän exploatören och SL har ingått avtal om 
bullerdämpande åtgärder. Kommunstyrelsen bordlade ärendet i avvaktan på att sådant avtal 
ingås. 
Ärendet behandlas på kommunstyrelsens extra sammanträde den 5 mars 2018. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 6 december 2017 § 270 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige skulle anta planförslaget. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 
- - - - - 
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§ 92 KFKS 2010/280-050 

Exploateringsavtal för Nobelberget, på västra Sicklaön  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget exploateringsavtal med 
Atrium Ljungberg Uddvägen AB avseende detaljplan för Nobelberget, fastigheterna 
Sicklaön 83:33, 83:29, del av 40:12 och 83:3 på västra Sicklaön.  
 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget avtal om 
bevakningsuppdrag med Trafikverket. 
 

Ärendet 
Exploateringsavtalet syftar till att reglera genomförandet av detaljplan för fastigheterna 
Sicklaön 83:33, 83:29, del av 40:12 och 83:3. Exploatören är Atrium Ljungberg Uddvägen 
AB (bolaget ingår i samma koncern som Atrium Ljungberg AB 
 
Avtal om bevakningsuppdrag har tecknats mellan kommunen och Trafikverket avseende 
Trafikverkets anläggningar intill exploateringsområdet. Likaså har ett genomförandeavtal 
avseende allmänna VA-anläggningar mellan exploatören och Nacka Vatten och Avfall AB 
ingåtts. Avtalen utgör bilagor exploateringsavtal. 
 
Enligt exploateringsavtalet ska exploatören till kommunen erlägga 10 kronor/kvm för mark 
som idag ägs av Trafikverket och som ska överlåtas till kommunen. Marken uppgår till 
cirka 1000 - 1200 kvm och föreslås planläggas som allmän plats (park). Ett avtal om 
fastighetsreglering gällande denna mark ska tecknas mellan kommunen och Trafikverket, 
oberoende värdering av marken pågår. Om marken värderas till ett högre belopp än det 
belopp som exploatören ska betala till kommunen, ska kommunen svara för den 
överskjutande delen gentemot Trafikverket. I övrigt ska exploatören stå för alla kostnader 
hänförliga till exploateringen, inklusive kostnaderna för planläggning och kommunens 
interna administrativa arbete. Dessutom ska exploatören utföra och bekosta allmänna 
anläggningar inom exploateringsområdet samt betala medfinansieringsersättning för 
utbyggnaden av tunnelbanan och exploateringsersättning. 
 

Handlingar i ärendet 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 8 februari 2018, rev den 1 april 2018 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 93 
Exploateringsavtal med Atrium Ljungberg Uddvägen AB inklusive bilagor 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018, § 93 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå föreslaget 
exploateringsavtal med Atrium Ljungberg Uddvägen AB avseende detaljplan för 
Nobelberget, fastigheterna Sicklaön 83:33, 83:29, del av 40:12 och 83:3 på västra Sicklaön.  
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå föreslaget 
avtal om bevakningsuppdrag med Trafikverket. 

Beslut i kommunfullmäktige den 5 mars 2018 § 45 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 46 
Ärendet utgick och behandlas på kommunstyrelsens extra sammanträde den 5 mars 2018. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), David 
Bergquist (SD), Christina Ståldal (NL), Sidney Holm (MP), Gunilla Grudevall-Steen (L), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 93 Dnr KFKS 2009/574-214 

Detaljplan för Nobelberget, fastigheterna Sicklaön 83:33, 
83:29, del av 40:12 och 83:3 på västra Sicklaön 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen för Nobelberget. 
 

Ärendet 
Detaljplanen för Nobelberget syftar till att skapa förutsättningar för cirka 550 bostäder 
samt cirka 2500 kvadratmeter kontor, verksamheter, förskola och eventuellt högskola. För 
att skapa en viktig öst-västlig förbindelse genom området, planeras en genomfart för gång- 
och cykeltrafik. Byggnaderna planeras i huvudsak vara kvartersvis placerade med mellan 3-8 
våningar, varav merparten är i 5-7 våningar. Panncentralen med skorsten samt 
Formalinfabriken ska sparas, i övrigt planeras befintlig bebyggelse rivas. I nordvästra delen 
är en park planerad som ska ingå i en större sammanhängande park i anslutning till den 
äldre sommarvillan Fanny udde, utanför planområdet. Marken ägs dock till viss del av 
Trafikverket och kan behöva vara tillgänglig för kommande infrastrukturprojekt. 
 
I samband med kommunfullmäktiges antagande av detaljplanen kommer ett 
exploateringsavtal tecknas mellan kommunen och exploatören, där frågor om 
exploateringsersättning och medfinansiering för tunnelbanan hanteras. Kommunen 
kommer också att teckna avtal om bevakningsuppdrag med Trafikverket (se 
kommunfullmäktiges beslut den 23 april 2018, § 98). 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 94 
Tjänsteskrivelse av enheten för strategisk stadsutveckling den 10 januari 2018 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 6 december 2017 § 268 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 5 december 2017 
Detaljplanekarta med planbestämmelser 
Plan- och genomförandebeskrivning 
Fastighetsförteckning 
Gestaltningsprogram 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 §94 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta detaljplanen för Nobelberget. 
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Beslut i kommunfullmäktige den 5 mars 2018 § 46 
Kommunfullmäktige noterade att det inte fanns något underlag från kommunstyrelsen. 

Beslut i kommunstyrelsen den 19 februari 2018 § 47 
Ärendet utgick och behandlas på kommunstyrelsens extra sammanträde den 5 mars 2018. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 6 december 2017 § 268 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige skulle anta planförslaget. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), David 
Bergquist (SD), Christina Ståldal (NL), Sidney Holm (MP), Gunilla Grudevall-Steen (L), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Ninni Lindberg (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Där Nobelberget ligger förekommer en del buller från trafiken. Det är viktigt att 
kommunen följer upp att de bullersänkande åtgärder som planeras får den verkan som 
avses. Vidare skulle det nu när vi bygger stad, behövas tas fram ett åtgärdspaket för sänkt 
trafikbuller i hela centrala Nacka.” 
 
- - - - - 
  



38 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 94 Dnr KFKS 2016/1131 

Ramavtal för del av Ryssbergen med Nacka Mark 
Exploatering KB, västra Sicklaön 
Del av fastigheten Nacka Sicklaön 13:3 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ingå föreslaget ramavtal mellan kommunen och Nacka Mark 
Exploatering KB för del av fastigheten Nacka Sicklaön 13:3.  
 

Ärendet 
Stadsbyggnadsprojektet ”del av Ryssbergen” är en del av detaljplanprogrammet för centrala 
Nacka. Nacka Mark Exploatering KB äger fastigheten Sicklaön 13:3. Projektets främsta 
syfte är att på fastigheten skapa förutsättningar för cirka 400 nya bostäder, verksamheter 
och fyra förskoleavdelningar i enlighet med detaljplaneprogrammet för Centrala Nacka. 
Övriga delar av fastigheten planeras att bli naturreservat. 
 
Ramavtalet anger förutsättningar för den fortsatta detaljplaneringen och för genomförande 
av detaljplanen och innehåll i kommande exploateringsavtal. Den ger även förutsättningar 
för marköverlåtelser, ledningsrätter samt fastställer principer för kommunens och 
exploatörens ansvarsfördelning samt fastställer de ekonomiska förutsättningarna.   
 
Exploatören ansvarar för och bekostar projektering och utbyggnad av allmänna 
anläggningar inom området. Exploatören ska till kommunen erlägga 
exploateringsersättning för nyttan av de allmänna anläggningar som kommunen bygger ut 
utanför del av Ryssbergen. Kommunen kommer i projektet även att få intäkter från 
exploatören i form av medfinansiering för tunnelbaneutbyggnaden.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 95 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 februari 2018 
Bilaga 1: Ramavtal del av Ryssbergen, för del av fastigheten Sicklaön 13:3.  
Bilaga 2: Kartbilaga som utvisar Området.  
Bilaga 3: Kartbilaga utvisande område för planerad gata. 
Bilaga 4: Kartbilaga utvisande gräns allmänna anläggningar fram till ”Skönviksvägens 

förlängning” och allmänna anläggningar fram till Birkavägens slut. 
Bilaga 5: Inriktning broförslag Ryssbergen   
Bilaga 6: Plankostnadsavtal 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 95 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar ingå föreslaget ramavtal mellan kommunen och Nacka Mark 
Exploatering KB för del av fastigheten Nacka Sicklaön 13:3. 
  

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), David Bergquist 
(SD) och Sidney Holm (MP), avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-Steen 
(L), Helena Westerling (S) och Jan-Eric Jansson (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Rolf Wastesons yrkande 
och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 45 röster för Mats Gerdaus yrkande och 16 röster för Rolf Wastesons 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 

Reservationer 
Christina Ståldal (NL) reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet är emot att Ryssbergen exploateras, istället bör området omgående bilda ett 
naturreservat. Argumentet att marken är ointressant ur skyddssynpunkt och att 
byggnationen skärmar av ljudet från motorvägen är inte hållbara. Istället är det så att 
Ryssbergen är unikt som ett så stadsnära urskogsområde. Mot den bakgrunden ser vi ingen 
anledning att dra någon väg genom området heller. Om det finns ett behov av tvärväg 
mellan Birka och Nacka centrum så får den dras på södra sidan av motorvägen.” 
 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiets kommunfullmäktigegrupp och 
ingav följande. 
 
”Miljöpartiet vill se en mindre exploatering av Ryssbergen än den föreslagna. Med bara 
verksamhetslokaler i en smal remsa längs Värmdöleden skulle en lokalväg kunna inrymmas 
i den 25 meter breda säkerhetszonen mellan Värmdöleden och verksamhetslokalernas 
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huskroppar. I Miljöpartiets förslag skulle alltså ingen bilväg eller några bostäder tillåtas norr 
om verksamhetslokalerna.” 
 
David Bergquist reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi moderater vill att halva Nacka ska vara grönt och att ingen ska ha längre än 300 meter 
till närmaste park eller grönområde. Vi behöver gröna lungor nära våra bostäder för att 
trivas och må bra. Därför pågår planering för både nya parker och nya naturreservat. Ett av 
de nya naturreservaten är Ryssbergen, som ligger nära många av de nya bostäder som ska 
byggas i centrala Nacka. För att få till stånd naturreservatet, där marken ägs av privata 
fastighetsägare, accepterar vi viss bebyggelse längs Värmdöleden och runt mynningen till 
tunneln mot Kvarnholmsbron. Denna bebyggelse kommer också att fungera som 
bullerskydd för naturområdet och alla som ska vistas där.” 
 
- - - - - 
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§ 95 KFKS 2015/828-251 

Ramavtal för detaljplan Sarvträsk och Ormingehus med 
Rikshem Skolfastigheter AB, Orminge centrum 
Fastigheterna Orminge 46:1, 46:2 och 59:1 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar ingå föreslaget ramavtal för fastigheterna Orminge 46:1, 46:2 
och 59:1 med Rikshem skolfastigheter AB, org. nr. 556864-7316.  

 

Ärendet 
Ramavtalet ingås inför exploatering av fastigheterna Orminge 46:1, 46:2 och 59:1 inom 
detaljplan Sarvträsk och Ormingehus. Avtalet reglerar övergripande ansvars- och 
kostnadsfördelning. Detaljplanens övergripande syfte är bland annat att möjliggöra för nya 
bostäder och förskoleplatser. 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 96 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 28 mars 2018 
Bilaga 1 Förslaget ramavtal inklusive bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 96 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige skulle besluta ingå föreslaget ramavtal 
för fastigheterna Orminge 46:1, 46:2 och 59:1 med Rikshem skolfastigheter AB, org. nr. 
556864-7316.  

 

Yrkanden 
David Bergquist (SD) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Gunilla Grudevall-
Steen (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på David Bergquists yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Rolf 
Wastesons yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Nacka är i stort behov av hyresbostäder med rimliga hyror. I det aktuella området är 
avsikten att alla bostäder ska bli hyresbostäder, något som Vänsterpartiet med 
tillfredsställelse noterar. Tyvärr går det dock inte i detaljplanen att villkora det men 
kommunen har i exploateringsavtalet möjligheter att ställa sådana krav. Nybyggda 
hyresbostäder har nästan alltid synnerligen höga hyror, särskilt gäller det i Nacka. 
Kommunen kan styra det för bostäder som byggs på mark som kommunen anvisar men 
låter konsekvent bli de, istället upplåter man mark till högstbjudande, något som enbart 
pressar upp hyrorna än mer. ” 
 
- - - - - 
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§ 96 Dnr KFKS 2018/132 

Förvärv av mindre fastighet i Rensättra 
Fastigheten [Personuppgift borttagen på grund av PuL] 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska förvärva fastigheten [Personuppgift 
borttagen på grund av PuL] i enlighet med föreslaget köpeavtal. 
 

Ärendet 
Nacka kommun äger fastigheten [Personuppgift borttagen på grund av PuL] 
i Rensättra. Den ligger runt om en cirka 9 kvadratmeter stor fastighet med beteckningen 
[Personuppgift borttagen på grund av PuL] som ägs av Boo energi ekonomisk förening. 
Fastigheten [Personuppgift borttagen på grund av PuL] är obebyggd och består av 
skogsmark. Kommunen förvärvar fastigheten [Personuppgift borttagen på grund av PuL] 
för att marken ska vara i kommunens ägo inför ett eventuellt bildande av naturreservat i 
Rensättra. Köpeskillingen uppgår till 5 000 kr. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 97 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 28 februari 2018 
Bilaga 1 Förslag till köpeavtal 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 97 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska förvärva fastigheten [Personuppgift 
borttagen på grund av PuL] i enlighet med föreslaget köpeavtal. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 97 Dnr KFKS 2017/239 

Årsredovisningar 2017 för de kommunala aktiebolagen 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 2017 för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra 
Fastighets AB till protokollet. 
 

Ärendet 
Nacka kommun äger 100% av aktiebolaget ”Nacka stadshus AB”. Nacka stadshus AB äger 
och förvaltar 100% av aktierna i Nacka Energi AB, Nacka vatten och avfall AB och 
Nysätra Fastighets AB. Nacka Energi AB har i sin tur ett helägt dotterbolag, Nacka Energi 
Försäljnings AB. Tillsammans bildar bolagen ”stadshuskoncernen” med Nacka stadshus 
AB som moderbolag. Rörelseresultatet för 2017 för stadshuskoncernen uppgår till knappt 
57,1 miljoner kronor (71 miljoner kronor 2016). 
 
Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt och verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna.  
 
Vid genomgång är bedömningen att verksamheten som bedrivs i Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB och dess dotterbolag Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och 
avfall AB och Nysätra Fastighets AB uppfyller kommunfullmäktiges fastställda mål och att 
bolagen verkar inom de i kommunallagen fastställda befogenheterna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 98 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 februari 2018 
Årsredovisning 2017 Nacka stadshus AB 
Årsredovisning 2017 Nacka Energi AB 
Årsredovisning 2017 Nacka Energi Försäljnings AB 
Årsredovisning 2017 Nacka vatten och avfall AB 
Årsredovisning 2017 Nysätra Fastighets AB 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 98 
Kommunstyrelsen noterade årsredovisningarna avseende år 2017 för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra 
Fastighets AB. 
Kommunstyrelsen beslutade att överlämna årsredovisningarna avseende 2017 till 
årsstämmorna för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, 
Nacka vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB med instruktion att godkänna 
respektive årsbokslut men utan ytterligare instruktioner till kommunens ombud. 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 
2017 för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka 
vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB till protokollet. 
Kommunstyrelsen beslutade att verksamheten i Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, 
Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB 
uppfyller ändamålen som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala 
befogenheterna enligt kommunallagen. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Jan-Eric 
Jansson (KD), Hans Peters (C), Håkan Ekengren (C), Tobias Nässén (M), Richard Wendt 
(M) och Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Ninni Lundberg lät anteckna för Miljöpartiets fullmäktigegrupp.  
 
”En ojämn könsfördelning i bolag är ett problem inte bara i Nacka, utan i samhället i stort. 
Att arbeta med att få alla representerade, inkluderade och delaktiga i alla beslutsfattande 
organ är grundläggande inte bara för demokratin utan också i beslutsfattandet. Att 
identifiera mönster och strukturer som är ett hinder för jämställdhet och allas delaktighet 
borde vara något kommunen på alla plan arbetar med.” 
 
- - - - - 
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§ 98 Dnr KFKS 2017/351 

Årsredovisning för Nacka kommun 2017 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns årsredovisning för 2017. 
 

Ärende 
Nacka kommun redovisar ett ekonomiskt resultat på 697 miljoner kronor för år 2017. 
Resultatet överstiger budget med 531 miljoner kronor. Försäljning av mark, skatteintäkter 
och överskott i de flesta nämnder ligger bakom det ekonomiska resultatet.  
 
Låneskulden minskade under året från 300 miljoner kronor till historiskt låga 250 miljoner 
kronor och kommunens nettoinvesteringar uppgick till 1,1 miljarder kronor, vilket är den 
högsta nivån någonsin. De största investeringarna gjordes inom fastighetsområdet, 
exempelvis uppbyggnad av skolor och förskolor och anskaffning av sociala bostäder. 
Soliditeten har stärkts under året och uppgår till 44,5 procent.  
 
Under våren 2017 nåddes en viktig milstolpe då befolkningen passerade 100 000 personer. 
Det gör Nacka till landets 16:e största kommun. För verksamheten bedöms 
måluppfyllelsen vara god. Många verksamheter i Nacka är bland landets bästa. Även 
måluppfyllelsen ser ut att bli god när det gäller kommunens finansiella resultatindikatorer. 
Bedömningen är att verksamheten i huvudsak bedrivits med god ekonomisk hushållning.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 99 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 mars 2018 
Nacka kommuns årsredovisning 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 99 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fastställer Nacka kommuns 
årsredovisning för 2017. 
 



47 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Jan-Eric 
Jansson (KD), Hans Peters (C), Håkan Ekengren (C), Tobias Nässén (M), Richard Wendt 
(M) och Monica Brohede Tellström (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Rolf Wasteson (V) yrkade som tillägg, med instämmande av Helena Westerling (S), att i 
kommande års årsredovisningar ges respektive oppositionsparti utrymme för en 
kommentar till årets verksamhet och resultat. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande att bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons tilläggsyrkande och fann att det hade 
avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 27 röster för Rolf 
Wastesons yrkande och 34 röster mot det. Kommunfullmäktige hade således avslagit Rolf 
Wastesons tilläggsyrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Nacka redovisar ett överskott för 2017 vilket är bra men siffrorna leder lätt till att tro att 
verksamheten i sig har stora överskott och mår bra. I själva verket är det så att huvuddelen 
av överskottet beror på att kommunen sålt mark och fastigheter, något som istället 
kommer att innebära både minskade inkomster framöver (tomträttsavgälder) och ökade 
kostnader. Den moderatledda majoriteten säger jämt att det är en god affär att sälja 
fastigheter, att kostnaderna framöver inte kommer att bli högre. Men vi vet ju att detta inte 
är sant. Det har genomförts på olika håll i kommun-Sverige och där kan man se att på lång 
sikt är det inte en bra affär. Att fastighetsförsäljning innebär ökade kostnader även i Nacka 
kan vi redan nu se när nu Hemsö-ägda Stavsborgsskolan ska ersättas till mycket höga 
kostnader. Först köpa tillbaka huset som sedan rivs och sanering sker på kommunens 
bekostnad, därefter betalar kommunen en mycket hög hyra för den nya skolan, all 
jämförelse visar att det inte är en bra affär. Utöver detta så har kommunen 
evakueringskostnader som inte är försumbara, till dess den ta skolan är på plats. Där ryker i 
princip hela försäljningsbeloppet för hela fastighetsförsäljningen! 
För verksamheterna är det istället så att den konsekventa skattesänkar-politiken medför 
snåla resurser, alltså långt ifrån ens kompensation för löne- och prisökningar. När 
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resurserna inte räcker så kan det i förlängningen istället medföra att den löpande 
verksamheten faktiskt inte går att bedriva inom de givna ramarna. Vänsterpartiet har varit 
emot försäljningar men också velat öka resurserna för ett flertal verksamheter bl.a. genom 
kompensation just för löne- och prisökningar (men också andra riktade satsningar). T ex 
gjorde vi satsningar för en mer jämlik skola och mindre barngrupper. 
Nacka är Sveriges 3:e bästa företagskommun, sades det i en reklamfilm om årets resultat 
som visades som en inledning till den här debattpunkten. Men det man glömde säga i 
filmen var att Nacka också är Sveriges 2:a eller 5:e mest ojämlika kommun (enligt två olika 
mätningar). Den politik som Vänsterpartiet drivit i Nacka under 2017 utgick från att Nacka 
måste byta riktning och utvecklas mot en jämlik kommun. 
 Årsredovisningen har ett drag av reklambroschyr för Nacka och den styrande 
alliansmajoriteten. Sedan många år har vi i Vänsterpartiet krävt att inte bara 
kommunstyrelsen ordförande och stadsdirektören ges tillfället kommentera det gånga 
verksamhetsåret. Även de respektive partierna i oppositionen bör ges utrymme till en 
kommentar i den version av årsberättelsen som sprids elektroniskt och i tryck, Vi anser att 
det är klarat odemokratiskt att oppositionen som lagt alternativa budgetförslag och som 
medverkat i kommunstyrelsen och nämndens med egna alternativa förslag och på så sätt 
tagit ett ansvar för kommunens utveckling inte ges något som helst utrymme att förmedla 
det till läsarna.” 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunfullmäktigegrupp. 
 
”2017 var det bästa året någonsin i Nacka. Inte problemfritt eller utan utmaningar, men 
helhetsintrycket är mycket positivt. Tack vare idogt och målmedvetet arbete redovisar vi nu 
ett mycket stort överskott och lån har kunnat betalas bort. Strategiska 
fastighetsförsäljningar gör att vi slipper räntekostnader på 65-70 miljoner kronor årligen, 
pengar som i stället kan användas i skolan och välfärden. Bland det positiva vill vi lyfta 
fram att Nackaborna är nöjda med sin kommun och med servicen. Eleverna ligger stadigt i 
topp i landet vad gäller kunskapsutveckling. Nacka utsågs till Föreningsvänligaste kommun 
i landet och att ha tredje bästa näringslivsklimat. Bostadsbyggandet har tagit fart, bl a 
började studentbostäder byggas. Vi har klarat ett mycket stort mottagande av nyanlända, 
även om det skett till höga kostnader och med kortsiktiga lösningar.  
 
Det som oroar är ökad brottslighet, vilket regeringen möter med en neddragning av antalet 
poliser med 20 procent och som innebär en övervältring av kostnader på kommunen i 
form av t ex kostnader för ordningsvakter och kameror. En annan och större övervältring 
av kostnader från staten till kommunen hör med flyktingmottagandet att göra. Kommunen 
tvingas betala ekonomiskt bistånd när Arbetsförmedlingen är långsam med att ta fram de 
etableringsplaner som är en förutsättning för att flyktingarna ska kunna få den statliga 
etableringsersättningen. Och Migrationsverket har inte förmåga att ta emot de 
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ensamkommande ungdomar som fyllt 18 år, vilket gör att kommunen tvingats stå för deras 
boende och uppehälle. Totalt rör det sig om minst 23 miljoner kronor som Nackas 
skattebetalare tvingats stå för.” 
 
Ninni Lindberg (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”I en kommun som är bäst borde man inte vara rädd att bli granskad. Yrkandet från 
Vänsterpartiet att även oppositionen ska skriva en inledning borde inte vara så 
kontroversiellt. Det vanliga är att oppositionen granskar makten, både i andra kommuner 
och i riksdagen, men eftersom så inte sker i Nacka så borde ju vara en självklarhet att 
åtminstone få vara med och kommentera årsredovisningen 
 
 
 
 
 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Sverige har under mandatperioden gått från massarbetslöshet bland unga som ledde till att 
Sverige fick krisstöd från EU under den borgerliga regeringen till att ha den lägsta 
ungdomsarbetslösheten på 14 år. Det ökar skatteintäkterna och är glädjande. I 
tjänsteskrivelsen står att läsa att överskottet beror på en ökning av skatteintäkterna, samt 
reavinster från försäljningar. 
 
Den som säljer sitt hus och står med packlådorna på gatan har mycket pengar på fickan. 
När dessa pengar dessutom vaskas till skattesänkning för de som tjänar mest istället för 
satsningar på skolan, trygg fritid och livskvalitet för våra äldre riskerar glädjen att bli 
kortvarig. Den situationen är Nacka i nu. Moderaterna har sålt skolor, äldreboenden och 
idrottsanläggningar. En skola ska hyras tillbaka under 20 år för kostanden av allt som såldes 
i en av köparna. 
 
Det överskott som redovisas från nämnderna anges i tjänsteskrivelsen återfinnas hos 
utbildningsnämnden, äldrenämnden, socialnämnden och natur- och trafiknämnden. 
Överskottet beror främst på färre barn och elever inom förskola, pedagogisk omsorg och 
grundskola, minskade kostnader inom hemtjänsten samt senareläggningar av 
infrastrukturprojekt. Nacka växer och det är oroande infrastrukturprojekt senareläggs, då 
de utgör en viktig del i att kunna skapa an kommun med livskvalitet. 
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Materialet ger ibland en känsla av en reklamproduktion med glättiga rubriker som saknar 
stöd i verkligheten, ett exempel är att icke uppnådda målvärden för flyktingmottagandet 
paketeras med rubriken ”Lyckat mottagande”.” 
 
- - - - - 
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§ 99 Dnr KFKS 2017/351 

Revisionsberättelse för 2017 och ansvarsfrihet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna 
ansvarsfrihet. 
 
Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller någon närstående till dem 
hade förtroendeuppdrag i kommunstyrelsen och nämnderna under 2017, inte deltar i den 
del av ärendet som avser kommunstyrelsen eller respektive nämnd. 
 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Kommunfullmäktiges presidium mottog 
revisionsberättelsen för verksamhetsåret 2017 den 11 april 2018. Revisorerna har i denna 
bedömt att styrelsen och nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att 
räkenskaperna är rättvisande och att den interna kontrollen har varit tillräcklig. 
Sammantaget tillstyrker revisorerna att ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna 
beviljas ansvarsfrihet. 
 
Presidiet delade revisorernas bedömning och föreslog att kommunfullmäktige skulle bevilja 
ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. Kommunfullmäktige 
beslutade att göra det. 
 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 17 april 2018 
Revisionsberättelse 2017 med bilagor 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bifalla presidiets förslag att bevilja ledamöterna i arbets- 
och företagsnämnden, fritidsnämnden, kulturnämnden, miljö- och stadsbyggnadsnämnden, 
natur- och trafiknämnden, socialnämnden, utbildningsnämnden, valnämnden, 
äldrenämnden, överförmyndarnämnden och kommunstyrelsen ansvarsfrihet. 
 
- - - - - 
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§ 100 Dnr KFKS 2018/184 

Utökning av rambelopp för MTN program (obligationer) 
och kommuncertifikatprogram 

Beslut 
 

1. Kommunfullmäktige beslutar att höja rambeloppet till 4 miljarder kronor för 
Medium Term Note program (MTN-program), obligationsprogrammet 

2. Kommunfullmäktige beslutar att höja rambeloppet till 4 miljarder kronor för 
kommuncertifikatprogrammet.  

 
Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt punkten 1 och 2, delegerar 
kommunstyrelsen till ekonomidirektören att besluta om och teckna erforderliga avtal för att 
verkställa kommunfullmäktiges beslut om utökning av rambeloppen. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

 

Ärende 
Nacka kommun står inför en period med en mycket stark befolkningstillväxt, vilket 
kommer att ha effekter på den kommunala ekonomin. Kommunens lånenivå är idag låg 
men i samband att investeringarna ökar kommer också kommunens upplåningsbehov att 
öka under de närmsta åren.  
 
Lånebehovet för 2018 är totalt 1,2 miljoner kronor i enlighet med mål och budget och 
kvarstår. Lånemöjligheterna (rambeloppet) i programmen för Medium Term Note program 
(MTN-program), som avser obligationer, och för kommuncertifikatprogrammet beslutas 
båda öka från 1 miljard till 4 miljarder kronor. Förändringen skapar ett ökat 
handlingsutrymme för de som lånar ut till Nacka kommun och för att möta framtida 
upplåningsbehov. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 100 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 februari 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 100 
A. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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1. Kommunfullmäktige beslutar att höja rambeloppet till 4 miljarder kronor för 
Medium Term Note program (MTN-program), obligationsprogrammet 

2. Kommunfullmäktige beslutar att höja rambeloppet till 4 miljarder kronor för 
kommuncertifikatprogrammet.  

B. Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt punkten 1 och 2, 
delegerade kommunstyrelsen till ekonomidirektören att besluta om och teckna 
erforderliga avtal för att verkställa kommunfullmäktiges beslut om utökning av 
rambeloppen. 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Mats Granath (L), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mats Gerdau yrkade att ärendet skulle justeras omedelbart. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus båda yrkanden. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Nacka kommun började 2014 efter ett initiativ från Miljöpartiet, låna upp pengar genom 
att emittera egna obligationer. Med facit i hand ser vi nu att detta har inneburit en avsevärt 
lägre räntekostnad än vad vi hade haft med kommunens gamla upplåningsmodell som 
bestod av vanliga banklån. När vi nu under en period av kraftig expansion kommer att låna 
upp mer pengar än normalt blir lånevillkoren extra viktiga och vi är glada att man väljer 
Miljöpartiets upplåningsmodell.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp.  
I protokollsanteckningen instämde Hans Peters för Centerpartiets fullmäktigegrupp.  
 
”Alliansen aviserade i majoritetsprogrammet för 2014-2018 att gröna obligationer skulle 
prövas vid kommande behov av lån. Under de senaste åren har inriktningen varit att 
minska låneskulden för att bygga Nacka starkt. Nu finns behov av nyupplåning för att klara 
angelägna framtidsinvesteringar (i tunnelbana, cykelbanor, bussterminal och överdäckning 
av Värmdöleden som vi i Alliansen drivit fram) och då är gröna obligationer en bra modell 
där vi visar att vi tar ansvar för både ekonomi och miljö.” 
 
- - - - - 
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§ 101 Dnr KFKS 2018/133 

Gröna obligationer för Nacka kommun 

Beslut 
a. Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun som en del av sin upplåning ska 

kunna emittera gröna obligationer. 
b. Kommunfullmäktige fastställer det föreslagna ramverket för gröna obligationer. 
c. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att göra mindre justeringar i 

ramverket. 
d. Kommunfullmäktige noterar att ramar för upplåning beslutas av 

kommunfullmäktige i samband med budget för kommande år. 
 
Beslutet justeras omedelbart. 
 

Ärendet 
Kommunen breddar sin upplåning genom MTN-program (obligationer) med möjlighet att 
ge ut (emittera) gröna obligationer. Gröna obligationer är ett tydligt sätt att påvisa 
kommuns miljöengagemang och är en del i att realisera miljöprogrammets intensioner. 
Efterfrågan på gröna obligationer är stor och räntevillkoren något bättre än för vanliga 
obligationer. Genom att ge ut gröna obligationer breddas investerarbasen. Till ett beslut om 
att som en låneform ge ut gröna obligationer, hör ett ramverk som tydliggör för investerare 
Nacka kommuns krav på de projekt som kommer att finansieras med hjälp av gröna 
obligationer.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 101 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 mars 2018 
Ramverk för gröna obligationer (Nacka kommun) 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 101 
1. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

a. Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun som en del av sin upplåning 
ska kunna emittera gröna obligationer. 

b. Kommunfullmäktige fastställer det föreslagna ramverket för gröna obligationer 
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c. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att göra mindre justeringar 
i ramverket. 

d. Kommunfullmäktige noterar att ramar för upplåning beslutas av 
kommunfullmäktige i samband med budget för kommande år. 

2. Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt punkten 1, delegerade 
kommunstyrelsen till ekonomidirektören att besluta om och teckna erforderliga 
avtal för att verkställa kommunfullmäktiges beslut om möjligheten att emittera 
gröna obligationer. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Maria Raner (S) och 
Mats Granath (L), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mats Gerdau yrkade att ärendet skulle justeras omedelbart. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus båda yrkanden. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Allt fler vill investera i en hållbar framtid och det är idag ett stort tryck från olika 
finansiella institut som vill ha en grönare inriktning på sina fondportföljer för att kunna 
attrahera den ständigt växande skaran av kunder som vill att deras sparpengar ska bidra till 
en hållbar utveckling. Marknaden för gröna obligationer har vuxit explosionsartat de 
senaste åren och det finns ingenting som tyder på en avmattning. Genom att separera den 
del av vår upplåning som går till gröna och hållbara projekt och finansiera dessa separat gör 
vi det möjligt för folk att investera i projekt som är bra för framtiden. Vi får också själva en 
bättre koll på hur stor del av våra egna investeringar som verkligen bidrar till en hållbar 
utveckling. Vi är glada över att kommunfullmäktige återigen beslutar om Miljöpartiets 
förslag om att låna upp pengar via gröna obligationer och att vi nu även tar fram ett 
ramverk för hur upplåningen ska ske.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp.  
I protokollsanteckningen instämde Hans Peters för Centerpartiets fullmäktigegrupp.  
 
”Alliansen aviserade i majoritetsprogrammet för 2014-2018 att gröna obligationer skulle 
prövas vid kommande behov av lån. Under de senaste åren har inriktningen varit att 
minska låneskulden för att bygga Nacka starkt. Nu finns behov av nyupplåning för att klara 
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angelägna framtidsinvesteringar (i tunnelbana, cykelbanor, bussterminal och överdäckning 
av Värmdöleden som vi i Alliansen drivit fram) och då är gröna obligationer en bra modell 
där vi visar att vi tar ansvar för både ekonomi och miljö.” 
 
Maria Raner lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Positivt med satsning på gröna obligationer. Många av de gröna projekt som anges inom 
ramverket är sådant som Nacka kommun kan få riktad stöd för tack vare S-ledda 
regeringens historiska satsningar på miljö och klimat. Det är en god synergieffekt att både 
kunna få stöd för projekten, och samtidigt använda dessa projekt som bas för att ställa ut 
gröna obligationer. Största vinsten på lång sikt är dock den förbättrade miljön och 
hållbarhetsarbetet för framtida generationer.” 
 
- - - - - 
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§ 102 Dnr KFKS 2016/742 

Strategi för ett drogfritt Nacka för unga 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Kommunen ska ha en strategi som har fokus på ett drogfritt Nacka för unga. Det finns 
redan en strategi på nationell nivå antagen av riksdagen och en på regional nivå som 
omfattar såväl unga och vuxna.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 102 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 januari 2018, rev 26 mars 2018 
Strategi: Ett drogfrittt Nacka för Unga 
Nationella ANDT-strategin 
Regionala ANDT-strategin 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 102 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta stadsledningskontorets förslag  
strategi för ett drogfritt Nacka för unga. 
Kommunstyrelsen noterade att den tidigare ANDT-strategin (alkohol, narkotika, droger 
och tobak) löpte ut vid årsskiftet 2016-2017. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 103 Dnr KFKS 2017/610 

Utredning om sommarjobbscheck 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
I mål och budget för 2017–2019 har arbets- och företagsnämnden fått i uppdrag av 
kommunfullmäktige att utreda ett eventuellt införande av sommarjobbscheck.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 103 
Arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 9 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 22 januari 2018 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 september 2017 § 121 
Arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017 § 59 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 103 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarjobbscheck som subvention till 
enskilda arbetsgivare för att åstadkomma sommarjobb till ungdomar. 
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 9 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarjobbscheck som subvention till 
enskilda arbetsgivare för att åstadkomma sommarjobb till ungdomar. 
Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 september 2017 § 121 
Ärendet återremitterades för att utredas hur en platstjänst skulle kunna organiseras och vad 
kostnaderna skulle bli, samt på vilket sätt jobbpengen lett till fler feriejobb i Uppsala och 
om förutsättningarna för detta skiljer sig åt från i Nacka. 
Beslut i arbets- och företagsnämnden den 21 juni 2017 § 59 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att inte införa sommarlovscheck som subvention till enskilda 
arbetsgivare för att åstadkomma feriejobb till ungdomar. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 104 Dnr KFKS 2018/161 

Medfinansiering av ombyggnation i Boo Folkets hus 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Under förutsättning av att Boo Folkets hus förening beviljas bidrag av Boverket, 
medfinansierar Nacka kommun redovisad ombyggnation i Boo Folkets hus med ett belopp 
motsvarande 30 procent av den totala ombyggnadskostnaden, maximalt 2,1 miljoner 
kronor, enligt Boo Folkets hus förenings kalkyl. Medlen finansieras inom ramen för 
kommunstyrelsen oförutsett. 
 

Ärendet 
Boo Folkets hus förening vill bygga ut lokalerna i Boo Folkets hus med tre större och fyra 
mindre musikstudios. Detta skulle ge ytterligare 8000 uthyrningsbara timmar, som kan ge 
musikskolor möjligheter att utöka sin verksamhet till fler elever. Kulturnämnden har i två 
kapacitetsutredningar konstaterat att det finns ett behov av utökade kulturlokaler i Saltsjö-
Boo/Orminge. I Saltsjö Boo beräknas antalet barn och ungdomar i åldersgruppen 7-20 år 
att öka med 30 procent till år 2030. 
 
Föreningen har ansökt hos Boverket om bidrag till 50 procent av kostnaderna. Bidraget 
förutsätter en kommunal medfinansiering på 30 procent och att föreningen bekostar 20 
procent själv. Kommunens kostnad beräknas till drygt 2 miljoner kronor, utifrån att totalt 
är kostnaderna för ombyggnationen uppskattade till 6,7 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 104 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 mars 2018 
Ritningar från Arkitur Arkitektbyrå AB 
Protokollsutdrag KUN §7 2018-02-13 
Kostnadskalkyl från Arkitur Arkitektbyrå AB 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 104 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Under förutsättning av att Boo Folkets hus förening beviljas bidrag av Boverket, 
medfinansierar Nacka kommun redovisad ombyggnation i Boo Folkets hus med ett belopp 
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motsvarande 30 procent av den totala ombyggnadskostnaden, maximalt 2,1 miljoner 
kronor, enligt Boo Folkets hus förenings kalkyl. Medlen finansieras inom ramen för KS 
oförutsett. 
Kommunstyrelsen förklarade sitt beslut omedelbart justerat. 

Beslut i kulturnämnden den 13 februari 2018 § 7 
Kulturnämnden föreslog att kommunstyrelsen skulle fatta följande beslut. 

1. Kulturnämnden beslutar att medfinansiera ombyggnation i Boo Folkets Hus med 
30 procent av den totala ombyggnadskostnaden, motsvarande 2 miljoner kronor 
enligt Boo Folkets Hus kalkyl. 

2. Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering 
 

Yrkanden 
Oliver Rykatkin (M) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), Hans Peters (C), Jan-
Eric Jansson (KD), Shahin Malak (NL), Anna-Karin Boreus (L), Rolf Wasteson (V) och 
Åsa Marnell (MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Oliver Rykatkins yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  
 
”Vi konstaterar att ordförande vid tidigare hantering inte ville ställa vårt yrkande om att 
avstå avhysningen av rockföreningen Ormen tills de har fått tillfredsställande lokaler under 
proposition. Vi anser att dessa ärenden hänger ihop då det enda realistiska alternativet som 
finns för förening hittills är att kunna få plats i Boo Folkets Hus i framtiden. 
Rockföreningen Ormen är Sveriges äldsta Rockförening. Föreningslivet är en av de bästa 
trygghetsåtgärderna som räddar ungdomar från hopplöshet och kriminalitet. Föreningslivet 
är inte någonting som kommunen kan skapa genom att trycka på en knapp eller rösta fram 
i kommunfullmäktige. Däremot går det att döda en fungerande föreningsverksamhet 
genom att förstöra föreningslivets infrastruktur. Det är just fortlevnaden av den viktiga 
föreningsverksamheten som vi är måna om.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas kommunfullmäktigegrupp. 
 
”Vi välkomnar Boo Folkets Hus initiativ att skapa mer utrymme för musiklivet och 
föreningar i Boo och säger därför ja till att kommunen ska bidra med maximalt 2,1 miljoner 
kronor. Tyvärr lyckades Boo Folkets Hus inte förverkliga den musikpaviljong som 
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kommunen gick i borgen för och beviljade bidrag till 2010, men det är bra att Boo Folkets 
Hus nu återkommer med ett annat bantat projekt som förhoppningsvis har större 
förutsättningar att lyckas.  
 
På sammanträdet med stadsutvecklingsutskottet föreslog S att rockföreningen Ormen inte 
ska tvingas flytta från sina nuvarande lokaler i fd Nybackaskolan då lokalerna där rivs för 
att ge plats för nya bostäder. För det första har det inte alls med föreliggande ärende – 
bidrag till Boo Folkets Hus – att göra. För det andra har rockföreningen Ormen erbjudits 
evakueringslokaler som de avböjt. För det tredje innebär S-förslaget att nya bostäder inte 
kan börja byggas på Nybackatomten. ” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är alldeles utmärkt att kommunen nu äntligen tar beslut om att medfinansiera 
ombyggnaden av Boo Folkets hus. När de är klara så kan det t ex innebära att den anrika 
Rockföreningen Ormen kan få en ny lokal. Även om det inte direkt hör till detta ärende så 
måste det ändå påpekas att det är oacceptabelt att Ormen nu kommer att avvisas från sin 
nuvarande lokal utan att kommunen kunnat anvisa en rimlig ersättningslokal att använda 
innan Boo Folkets hus kan erbjuda lokal.” 
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Genom att staten finansierar 50% och Boo Folkets Hus 20% av investeringen kan en 
välbehövlig och bra ombyggnad av fastigheten göras till en för kommunen låg kostnad, 
som skapar ökade möjligheter för musikverksamhet av olika slag. Ombyggnaden skapar 
också Förutsättningar för musikföreningen Ormen.” 
 
Anders Tiger (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är ofta en vinn-vinn-situation att låta föreningslivet driva det som kommunen vill ha 
gjort. Det görs ofta effektivare, ofta med större engagemang och med bättre resultat. Boo 
Folkets Hus har också ett gott renommé då det gäller att bedriva kulturverksamhet. 
Det stämmer väl med Kristdemokraternas grundsyn att stötta föreningslivet och stärka 
civilsamhället.” 
 
- - - - - 
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§ 105 Dnr KFKS 2017/1045 

Motion - Uttag av gatukostnadsersättning 
Motion den 13 november 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att den som bygger fler bostäder på en fastighet borde betala mer i 
gatukostnadsersättning än den som enbart bygger en bostad och att det borde vara tillåtet 
att stycka av sin fastighet i efterhand om man också betalar gatukostnadsersättning i 
efterhand. Enligt motionen skulle pengarna kunna skiftas ut till övriga fastighetsägare inom 
fördelningsområdet.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 105 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 3 mars 2018 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 105 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att utreda möjligheten till en revidering 
av riktlinjerna av gatukostnadsersättning.  
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 106 Dnr KFKS 2017/1039 

Motion - Ensamkommande ungdomar 
Motion den 13 november 2017 av Barbro Sörman m.fl. (V)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun beslutar att de flyktingungdomar som bor i 
kommunen och som fyller 18 år innan asylansökan är prövad ska få bo kvar i Nacka.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 108 § 106 
Arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 6 
Etableringsenhetens tjänsteskrivelse den 31 januari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 106 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom Migrationsverket har det statliga 
ansvaret att tillgodose de vuxna asylsökandens behov.   

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 14 februari 2018 § 6 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom Migrationsverket har det statliga 
ansvaret att tillgodose de vuxna asylsökandens behov.   
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 107 Dnr KFKS 2017/1046 

Motion - hållbarhetsvecka i Nacka 
Motion den 13 november 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun undersöker möjligheten att, ensam eller 
tillsammans med andra, anordna en hållbarhetsvecka i kommunen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 107 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 23 januari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 107 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att anordna en hållbarhetsvecka och 
noterar att hållbarhetsperspektivet lyfts under hela året i de evenemang som kommunen 
arrangerar eller deltar i. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 108 Dnr KFKS 2017/1043 

Motion - Äldreplan i Nacka 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson m. fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna yrkar i sin motion att kommunen upprättar en äldreplan för planering av 
äldreomsorgen, tillgången på bostäder, aktiviteter, mötesplatser, tillgänglighet och 
förebyggande hälsoarbete.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 108 
Äldrenämnden den 21 februari 2018 § 8 
Äldreenhetens tjänsteskrivelse den 6 februari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 108 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i äldrenämnden den 21 februari 2018 § 8 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



66 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 109 Dnr KFKS 2017/1036 

Motion - Kommunal underhållsplan för offentliga miljöer 
i Nacka 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att en underhållsplan för kommunens samtliga parker skapas och 
följs. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 109 
Natur- och trafiknämnden den 28 februari 2018 § 30 
Tjänsteskrivelse av drift offentlig utemiljö den 5 februari 2018 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 109 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning och konstaterar att 
förslagen i motionen är delvis genomförda på så sätt att en underhållsplan för 
utomhusmiljöer redan finns. Vidare ska förslagen om bättre underhåll av 
utomhusanläggningar genomföras framöver genom bättre efterlevnad av underhållsplanen. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 28 februari 2018 § 30 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar natur- och trafiknämndens redovisning och konstaterar att 
förslagen i motionen är delvis genomförda på så sätt att en underhållsplan för 
utomhusmiljöer redan finns. Vidare ska förslagen om bättre underhåll av 
utomhusanläggningar genomföras framöver genom bättre efterlevnad av underhållsplanen. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



67 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 110 Dnr KFKS 2017/1040 

Motion - Plan för minskad segregation 
Motion den 13 november 2017 av Rolf Wasteson m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka ska anta en målsättning för att bli en mer jämlik kommun 
och att kommunen utarbetar en plan för hur detta ska ske.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 110 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 110 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det är viktigt att samverka med myndigheter, kommuner, 
näringsliv och civilsamhälle för att bidra till ett samhälle där alla har samma möjligheter. 
Särskilt ska insatser för att människor har arbete och egen försörjning prioriteras.  
Motionen är därmed färdigbehandlad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



68 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 

§ 111 Dnr KFKS 2017/1167 

Motion – FN-certifiering av Nackas skolor 
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun ser över möjligheten att erbjuda resurser till 
skolor som önskar bli FN-certifierade.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 111 
Utbildningsnämnden den 15 februari 2018 § 11 
Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse den 18 januari 2018 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 april 2018 § 111 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen ”Klart att Nacka ska ha FN-skolor”.  

Beslut i utbildningsnämnden den 15 februari 2018 § 11 
Utbildningsnämnden föreslog att kommunfullmäktige skulle fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen ” 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



69 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 

§ 112 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Skrivelse från Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) valnämnd till medlemmarna samt 
riktlinjer för SKLs ombudsval 2018 
 
Sammanställning av inkomna medborgarförslag 2017 
 
Södertörns Brandförsvarsförbund (SBFF) Revisionsberättelse för år 2017 
Bilaga 1 SBFF Revisorernas redogörelse för år 2017 
Bilaga 2 SBFF PM granskning av årsredovisning 2017 
SBFF Revisionsskrivelse år 2017 
 
PM om Handbok-Personlig säkerhet 
 
- - - - - 
 
 
  



70 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 113 

Anmälningar från revisorerna 
Det fanns inga anmälningar. 
 
- - - - - 
  



71 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 114 Dnr KFKS 2018/410 

Motion – Kunskap om barn med neuropsykiatrisk 
funktionsnedsättning inom Nackas skolor 
Motion den 23 april 2018 från Rolf Wasteson m fl (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



72 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 

§ 115 Dnr KFKS 2018/417 

Motion – Ordförande från oppositionen i 
kommunrevisionen  
Motion den 23 april 2018 från Khashayar Farmanbar m fl (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
  



73 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 
 

§ 116 Dnr KFKS 2018/413 

Motion – Deltagande i forskningsprojekt för att främja 
livskvalité 
Motion den 23 april 2018 från Ninni Lindberg (MP)  
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



74 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 
 

§ 117 Dnr KFKS 2018/414 

Motion – Ishall i Finnberget 
Motion den 23 april 2018 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



75 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 
 

§ 118 Dnr KFKS 2018/415 

Motion – Kranmärka Nacka stadshus 
Motion den 23 april 2018 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
  



76 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 
 

§ 119 Dnr KFKS 2018/416 

Motion – Bibliotek på Kvarnholmen 
Motion den 23 april 2018 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



77 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 
 

§ 120 Dnr KFKS 2018/411 

Motion – Plan för att utveckla solcellsanläggningar 
Motion den 23 april 2018 från Christina Ståldal m fl (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



78 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 

§ 121 Dnr KFKS 2018/412 

Motion – Utökad kapacitet i Nacka sjukhus 
Motion den 23 april 2018 från Christina Ståldal m fl (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



79 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 

§ 122 Dnr KFKS 2018/418 

Interpellation – Meddelarskydd på Nackas privata 
bibliotek 
Interpellation den 23 april 2018 från Rolf Wasteson (V)  
 
Rolf Wasteson anhöll om att till kulturnämndens ordförande framställa följande upplästa 
interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
  



80 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 

§ 123 Dnr KFKS 2018/419 

Interpellation – Rikshems byggande av hyreslägenheter i 
Nacka 
Interpellation den 23 april 2018 från Khashayar Farmanbar (S)  
 
Khashayar Farmanbar anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
  



81 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 
 

§ 124 Dnr KFKS 2018/420 

Interpellation – Nacka kommuns tillsynsverksamhet 
Interpellation den 23 april 2018 från Christina Ståldal m fl (NL) 
 
Christina Ståldal anhöll om att till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande 
framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
  



82 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 
 

§ 125 Dnr KFKS 2018/421 

Interpellation – Förlängd byggtid i tunnelbaneavtalet 
Interpellation den 23 april 2018 från Christina Ståldal m fl (NL)  
 
Christina Ståldal anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
  



83 (83) 

 
 23 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 

§ 126 Dnr KFKS 2018/423 

Interpellation – Läget i Nackas skolbibliotek 
Interpellation den 23 april 2018 från Christina Ståldal m fl (NL)  
 
Christina Ståldal anhöll om att till utbildningsnämndens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
 


